
www.sharghdaily.comجامعه سه شنبه۱۰
۲۸ شهریور ۱۴۰۲

سال بیست ویکم      شماره ۴۶۵۱

کانون وکلایی که فقط اجرای قانون می خواهد

شرق:  گزارش دهی از عملکرد دوساله کمیسیون های شورای شهر 
تهران آغاز شده و اولین نشست مربوط به عملکرد کمیسیون برنامه 
و بودجه شورای شهر تهران بود. محمد آخوندی، رئیس کمیسیون 
اصلی ترین وظیفه این کمیســیون را نظارت بر عملکرد شهرداری 
تهران می داند و می گوید:  این نظارت ما به معنای مچ گیری نیست، 
بلکه اعتقاد داریم شهرداری و شورا در کنار یکدیگر وظیفه مدیریت 
شــهر را بر عهده دارند و شــورا به نمایندگی از مردم بر کار فردی 
که به عنوان شــهردار انتخاب کرده و به وسط میدان فرستاده باید 
نظــارت کند. نظارت به معنــای داد و فریاد  کردن و تنها معترض و 
منتقد بودن نیست. یکی از مهم ترین مباحثی که در این دوره از بدو 
ورود با آن روبه رو شــدیم، نظارت بر عملکــرد مالی و به دنبال آن 
حسابرسی از مجموعه های زیر نظر شهرداری بود که باید به صورت 

سالانه این مجموعه ها مورد حسابرسی قرار می گرفتند.
آخونــدی می گویــد :  در ابتدای دوره گزارشــی در کمیســیون 
برنامه و بودجه شــورای شــهر تهران درباره چهار ساله گذشته و 
گزارش های حسابرســی ارائه شد که نشــان می داد حسابرسی ها 
انجام نشــده، گروه های حسابرســی در ســازمان ها و شرکت ها یا 
مستقر نشدند یا مستقر شدند اما منجر به ارائه گزارش حسابرسی 
در سازمان ها و شــرکت های مد نظر نشده اند. بنابراین برنامه ریزی 
انجام شد که عقب ماندگی ها جبران شود. وضعیت حسابرسی ها 
رصد شــد و درنهایت گزارش حسابرســی های سال های ۹۶ تا ۹۹ 
آماده و در صحن شورا قرائت شد و به این ترتیب قول به روز رسانی 
گزارش های حسابرســی را عملیاتی کردیم. گزارش حسابرســی 
ســال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ در حال قرائت در صحن شوراست و همه 
گزارش حسابرسی سال ۱۴۰۱ نیز تا پایان سال جاری قرائت خواهد 
شد. در گزارش حسابرسی ســال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ بعد نظارتی را 
به شــکلی قوی تر دنبال کردیم و ایــرادات در بخش های مختلف 
شهرداری تهران را که منتج از ارائه گزارش های حسابرسی است، 

به شکل جدی دنبال می کنیم و تأکید کرده ایم بندهای قابل حل در 
گزارش حسابرسی سال ۱۴۰۲ نباید تکرار شود و قطعا این موضوع 

ملاک ارزیابی ها در آینده قرار خواهد گرفت.
به گفته این عضو شــورای شــهر تهران، بحــث گزارش های 
نظارتی به معنای این است که همه پروژه هایی که در شهر تهران 
در حال اجرا ســت، از بعد تخصیص بودجه، پیشرفت فیزیکی و ... 
مورد بررســی قرار می گیرد و اطلاعات در این زمینه نیز از مبادی 
مختلفی مانند سامانه پیشرفت پروژه های شهرداری، بازدیدهای 
میدانی و برگزاری جلســه با واحد تخصصی به دســت می آید و 

نهایتا منتج به تهیه گزارش نظارتی می شود.
وی ادامه داد: گزارش نظارتی پنج ماهه نخســت ســال جاری 
برای همه پروژه های شــهر تهران آماده شده و پس از نهایی شدن 
در جلسه کمیســیون برنامه و بودجه شورا به صحن شورای شهر 
تهران ارئه می شود که در حقیقت وضعیت پروژه های شهر تهران 
را تشــریح می کند. آخوندی ادامه داد: مباحثی در مورد اساسنامه 
ســازمان ها و شــرکت ها وجود دارد کــه بــه زودی تکلیف همه 
اساسنامه ها در شهرداری تهران روشن خواهد شد. در این دوره ۱۲۵ 
جلســه در کمیسیون برگزار شده که این جلسات به غیر از جلسات 
تدوین برنامه چهارم و بودجه سالانه برگزار شده که در آن بیش از 
۵۰ لایحه و ۱۹ طرح در این کمیسیون مورد بررسی قرار گرفته است. 
در حقیقت در کمیســیون برنامه و بودجه طرح ها و لوایحی که به 
شــورا می رسد همگی از مسیر این کمیســیون و پس از بررسی به 
صحن شورا ارائه می شود. وی در خصوص پیگیری برخی تخلفاتی 
که در گزارش های حسابرسی مشخص می شود نیز گفت: نهادهای 
نظارتی مواردی از تخلف را که در گزارش های حسابرســی بوده در 

حال بررسی دارند و قطعا این موضوعات را بررسی خواهند کرد.
میثم مظفــر، عضو دیگر کمیســیون برنامــه و بودجه هم در 
ایــن خصوص توضیح داد: قطعا شــورا نگاه آمیختــه با جریانات 

سیاسی برای بررســی عملکرد گذشته را ندارد و شورا رأی قضائی 
صادر نمی کند، بلکه مراجع قضائی با بررســی گزارشات نهایتا رأی 
قضائی صادر خواهد کرد. البته حجم زیادی از بازگشت املاکی که 
به صورت غیرقانونی و بدون مصوبه شورا به افراد و نهادها واگذار 
شــده بود، از طریق همین گزارشات انجام شده است. بیش از ۴۰۰ 
میلیارد تومان از طلب های شهرداری ناشی از افشا در گزارش های 
حسابرسی باعث شده که وصول شود. در ادامه آخوندی در پاسخ 
به پرســش «شــرق» درباره افزایش قراردادهای ترک تشریفات در 
دوره ششم برای سال ۱۴۰۱ نسبت به آخرین سال دوره پنجم (سال 
۹۹) با ۱۲۵ درصد رشد هم گفت: ترک تشریفات از شیوه هایی است 
که قانون برای معاملات مشــخص کرده اســت و سقفی برای این 
موضوع تعیین شده که بخشــی از آن در اختیار شهرداران مناطق 
و بالاتر از آن در اختیار شــهردار و شورای شهر است. بی تردید شورا 
تأکید دارد که قانون باید رعایت شود و نباید تخطی صورت بگیرد. 
در همین راستا گزارشــی به زودی در کمیسیون بررسی و اگر موارد 
تخلف از آنچه قانون مشــخص کرده دیده شود، به وظیفه نظارتی 

خود عمل می کنیم و موضوع را به شورا نیز ارائه خواهیم کرد.
میثم مظفر هم در این نشست خبری با اشاره به طرح رصد 
گفــت :  در این طرح بودجه ریزی مشــارکتی را محقق کردیم تا 
مردم تصمیم ساز و بازرسان ما در بودجه ریزی شهرداری تهران 
باشند. در همین راســتا ۳۷۶ محله تهران طی دو سال گذشته 
با حضور اعضای کمیســیون برنامه و بودجه مورد بررسی قرار 
گرفتند و با گفت وگو با شــهروندان مشــکلات هــر محله مورد 
بررسی قرار گرفت. خروجی طرح رصد در سال گذشته به هزارو 
۷۰۰ پروژه تبدیل شــد که حدود ۸۰ درصد پروژه های مشارکتی 
شــهروندان در بودجه مناطق ۲۲ گانه محقق شد. این در حالی 
اســت که ســه هزار مســئله و چالش در تهران مبتنی بر نظر 

شهروندان در طرح رصد احصا شده بود.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه شــورای شهر تهران در ادامه 
گفت: پیشرفت پروژه ها در سال ۱۴۰۱ روند افزایشی داشت در سال 
۱۴۰۲ نیز در همین طرح به هزارو ۴۰۰ پروژه رســیدیم. با همفکری 
شــهرداری تهران سامانه «من شهردار» هستم تدوین شد. البته در 
ابتدای کار ســامانه ناقص بود و در خصوص بودجه مشــارکتی که 
مطالعــات آن را انجام داده بودیم تا نقطــه مطلوب از طریق این 
ســامانه فاصله زیادی وجود داشــت. لذا با جلســاتی که با حوزه 
فاوای شهرداری، معاونت برنامه ریزی و شهردار تهران برگزار شد، 
ســامانه ای جامع تر از وضع موجود در حال تدوین است که امکان 
ثبت پروژه های درخواســتی مردم را به صــورت الکترونیک فراهم 
می کند تا شــهروندان بر روی نقشــه بتوانند در محلات پروژه های 

مورد نظر خود را ثبت کنند.
وی ادامــه داد: هنگامی که بودجه مصوب می شــود تبدیل 
به سهم فراگیر در دســتگاه ها و سازمان ها نمی شود کمیسیون 
برنامه و بودجه شــورای شــهر تهران و به ویژه کمیته برنامه و 
بودجه جلســاتی در ســطح مناطق برگزار کرد کــه بازخوانی 
ظرفیت های بودجه در آنها انجام شد؛ لذا بحث اجتماعی سازی 

بودجه به عنوان رویکردی جدید محقق شد.
بــه  بودجه ریــزی  فراینــد  حیــن  در  کــرد:  تأکیــد  مظفــر 
آسیب شناسی هایی برخوردیم که ســعی کردیم در حل مشکلات 
ناشــی از آن به مدیریت شهری کمک کنیم. ظرف دو سال گذشته 
برای اولین بــار فرایند تعیین صلاحیت قائم مقامان ذی حســابان 
پایه گذاری شــد. بنابراین فرایندی طراحی کردیم و آزمون مکتوب 

تخصصی و مصاحبه شفاهی تخصصی به همراه ضریب دادن به 
ســوابق تحصیلی و توانمندی های علمی این افراد اختصاص پیدا 

کرد که ۷۰ ارزیابی در حوزه ذی حسابان با این فرایند انجام شد.
وی ادامــه داد: گزارشــات دوره ای و تخصصی که کمیســیون 
برنامه و بودجه شــورای شــهر تهران آماده می کرد و برای مراجع 
مختلف ارســال می کرد، مانند گزارشــی که در حال حاضر باید به 
صحن شورا ارائه شود در  خصوص برنامه چهارم تحول و پیشرفت 

شهر تهران است که به لحاظ علمی کاملا قابل دفاع است.
عضو کمیســیون برنامه و بودجه شورای شهر تهران گفت: در 
این برنامه در سال اول که در سه ماهه ابتدایی سال ۱۴۰۱ تهیه و به 
شهرداری تهران ابلاغ شــده است، درصد تحقق های برنامه کمتر 
از حدی بوده که باید محقق می شد؛ لذا میزان تحقق تا پایان سال 
۱۴۰۱ در حوزه هوشمند ســازی ۴۸ درصد، حمل ونقل و ترافیک ۱۹ 
درصد، فرهنگی و اجتماعی ۱۹ درصد، ایمنی ۲۶ درصد و در حوزه 
محیط زیســت و آلودگی هوا نیز ۳۸ درصد بوده است و بر اساس 
ارزیابی ها پیشرفت شهرداری تهران در مجموع در این سه ماهه ۲۸ 
درصد بوده که قابل قبول نیســت. البته باید این موضوع را در نظر 
بگیریم که این برنامه در ســه ماهه انتهایی سال ۱۴۰۱ به شهرداری 
تهران ابلاغ شده است. عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر 
تهران در خصوص طراحی ســامانه «من شهردار» هستم و امکان 
ارائه پیشــنهادات و اخذ نظرات شــهروندان در مورد کلان پروژه ها 
اظهــار کرد: در ورژن جدید این ســامانه در حال طراحی دو بخش 
برای جمع ســپاری و بودجه مشارکتی هستیم، برای حل مشکلات 
یک ســازمان و ارگان موضوعی به جمع ســپاری گذاشته می شود؛ 
لذا این قابلیــت در موضوعات مختلف برای اخذ ایده عموم مردم 
پیش بینی شده است. صادقی دیگر عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
نیز در این نشســت خبری تصریح کرد: دو حوزه هوشمند ســازی و 
شفافیت در مدیریت شهری اهمیت بسزایی دارد و در برنامه چهارم 
توسعه شهر نیز هوشمند سازی مورد تأکید همه اعضا قرار گرفته و 

به عنوان محور در برنامه گذاشته شده است.
در بحث الکترونیک کردن فرایندها با مشــارکت دســتگاه های 
تخصصی ۸۰ خدمت شناسایی شده که باید فرایند الکترونیکی شدن 
آنها انجام شــود که از جمله آن به محاسبه عوارض خدمات فنی 

اشاره کرد که امروز به صورت الکترونیکی انجام می شود.
به گفته وی، بحث ارائه پایان کار ساختمانی نیز باید الکترونیکی 
شــود که این موضوع مانع ترددهای غیرضرور در شهر خواهد شد 
و به این ترتیب زمینه مشــارکت شــهروندان برای اخــذ خدمات را 
نیــز فراهم می کند. همچنین مزیت هــای دیگری همچون کاهش 
ترافیک و کاهش آلودگی هوا را به همراه خواهد داشــت. بنابراین 
به جد پیگیر این موضوع هســتیم؛ چرا که از سوی دیگر شفافیت را 
نیز به دنبال دارد. قطعا غیرحضوری کــردن فرایندها چون باید در 
بستر الکترونیک انجام شود، شفافیت را به همراه دارد. تا به امروز 
از ابتدای سال ۲۹ اقدام در سامانه شفافیت به روز شده و برخی نیز 

به صورت جدید ایجاد شده است.
این عضو کمیســیون برنامه و بودجه ادامــه داد: اتصال به 
«درگاه واحد» محوریت دولت اســت در همین راســتا با دولت 
جلســاتی داشــته ایم تا این اتصال به صورت کامل انجام شود؛ 
اما این موضوع نیازمند ایجاد زیرساخت هاســت که باید توسط 
دولت فراهم شــود. قطعا شــهرداری این آمادگــی را دارد به 
محض ایجاد این زیرساخت ها به صورت کامل در همه بخش ها 

به این درگاه متصل شود.

معضلات نبود بلیت برای پرواز مسافران
گردشگری کیش در بحران
صبــا رضایی: لغــو پروازهای چارتری تا پایان شــهریور، ســنگی بــود که رئیس 
هواپیمایی کشــوری در چاه انداخت و هزاران فعال گردشگری و اقتصادی کیش 
موفق نشــدند آن  را بیرون آورند. کیش همواره مملو از مســافر بود، اما دو ســال 
پاندمی کرونا و زلزله های پی درپی در تابســتان گذشــته گردشگری این جزیره را با 
مشکلاتی مواجه کرد. تابستان امســال اما رکورد تابستان گذشته را زد. نه پاندمی 
در کار بود و نه زلزله هایی که مردم را بترســاند، اما با لغو پروازهای چارتری دیگر 
بلیتی هم نبود که بتوان به کیش ســفر کرد. نه فقط فعالان گردشگری و تفریحی، 
فعالان اقتصادی و بازاریان کیش نیز با مشــکل مواجه شــده اند؛ چراکه برخلاف 
کلان شــهرها، بیشترین مشتریان بازارهای کیش را مسافران تشکیل می دهند. حتی 
در سه ماهه تابستان سال گذشته نیز بسیاری از کسب وکارها تعطیل شدند. امسال 
با وجود رکود گردشگری فعالان گردشگری معتقدند تا یک قدمی ورشکستگی قرار 
دارند. فعالان گردشــگری در جزیره کیش، کشورهای همسایه را رقیبان سرسخت 
خود می دانند و مردم را به بی وفایی متهم می کنند؛ چراکه مرغ همسایه غاز است 
و با وجود امکانات متنوع جزیره کیش، مردم سفر به کشورهای همسایه را ترجیح 
می دهنــد. ایرلاین های داخلی نیز پروازهای خود را به مقصد کیش و بســیاری از 
شــهرهای کشــور کاهش داده و مقاصد خارجی را جایگزین کرده اند. بار دیگر به 
فعالان گردشگری کیش ثابت شــد چقدر به ایرلاین های داخلی وابسته اند و باید 

از حقوق آنها دفاع کنند.
 مشکلات کسب وکارهای وابسته

بســیاری از کســب وکارهای کیش وابســته به گردشگری اســت و نبود مسافر 

موجب شده این کسب و کارها نیز با مشکل مواجه شوند. رضا مجد، فعال در زمینه 
ورزش هــا و تفریحات دریایی در کیش به «شــرق» گفت: بازار کار ما کاملا کســاد 
اســت. امسال رکورد کمترین مسافر در کیش زده شده و کسب وکارهای وابسته نیز 
با رکود مواجه شده اند. شرایط کار در کیش تابستان امسال بسیار دشوار بود. با این 
وضع به زودی ورشکســته خواهیم شد. حتی در پرداخت کرایه به سازمان منطقه 
آزاد کیش نیز مشــکل داریم. او افزود: هزینه هایی مانند وسایل غواصی و قایق نیز 
به دلار و درهم است و هیچ درآمدی نداریم که بتوانیم این هزینه ها را تأمین کنیم. 
از زمان شیوع کرونا اوضاع گردشگری در کیش نامناسب بود. سال گذشته که کرونا 
تمام شد نیز زلزله های متعدد کیش مسافران را فراری داد. اما امسال نه زلزله های 
متعدد داشــتیم و نه پاندومی کرونا. با این همه اوضاع گردشگری کیش از همیشه 
بدتر اســت. مردم ســفرهای خارجی را ترجیح می دهند به کیش و نتیجه کسادی 

بازار فعالان اقتصادی کیش است.
 توافق خاموش ایرلاین های داخلی

فعالان گردشــگری کیش معتقدند شــایعه هایی مطرح اســت مبنی بر اینکه 
توافق نانوشــته ای میان ایرلاین های داخلی شــکل گرفته برای کاهش پروازهای 

داخلی تا قیمت مصوب بلیت ها افزایش یابد.
علی صــدوق، مالک هتل ترنج، به «شــرق» گفــت: لغو پروازهــای چارتری 
گردشــگری کیش را دچار معضلات بســیاری کرد. البته این مشــکل از آغاز پاییز 
رفع خواهد شــد. High Season (فصل پرسفر) کیش نیز به زودی شروع می شود، 
اما تابستان فصل ســختی برای فعالان گردشگری به ویژه هتل داران کیش بود. او 

افزود: حتی در تعطیلات هم کیش خلوت بود. تعداد مســافران به حدی کم شده 
که بین هتل ها تقسیم می کنند تا هتلی بدون مسافر نماند و ظرفیت اشغال هتل ها 
به ۳۵ درصد برســد. مالک هتل ترنج گفت: بســیاری از تبلیغاتی که در سایت ها 
می شــود، دروغ است. مثلا یک سایتی تور اصفهان به کیش را ۹ میلیون و ۹۰۰ هزار 
تومان گذاشــته بود، امــا زمانی که تماس گرفتم گفتند بلیت نیســت و تور برگزار 
نمی شــود. ممکن اســت تورهای ارزان با قیمت های باورنکردنــی ببینید، اما این 
تورها واقعی نیستند. صدوق معتقد است دلیل کاهش پروازهای داخلی این است 
که قیمت مصوب بلیت پروازها کم اســت و باید افزایش پیدا کند. به همین دلیل 
است که ایرلاین های داخلی مقاصد خارجی را به داخل کشور ترجیح می دهند. او 
افزود: بســیاری حتی هواپیماهای خود را به بهانه تعمیر متوقف می کنند؛ چراکه 
پروازها برایشان مقرون به صرفه نیست. به هر روی ایرلاین ها هم هزینه دارند و باید 

برایشان بصرفد که پرواز کنند.
 رکود کامل گردشگری کیش

تصمیمــات آنی ســازمان هواپیمایــی کشــوری تمامی فعــالان اقتصادی و 
گردشــگری کیش را با مشــکل مواجه کرده و تابستان ســختی را برای کیش رقم 

زده است.
مســیح االله صفا، رئیس جامعه هتل داران کیش به «شــرق» گفت: گردشگری 
کیش در رکود کامل است. مسافر که نباشد مشتری هم برای بازاریان نیست. دلیل 
این امر نیز تصمیم ســازمان هواپیمایی کشــوری مبنی بر لغــو پروازهای چارتری 
تا پایان تابســتان است. پارسال ظرفیت اشــغال هتل ها ۷۵ درصد بود. امسال به 

زحمت ظرفیت اشــغال به ۳۵ درصد می رســد. البته مســافرانی که بدون پرواز 
چارتری و تورهای مســافرتی سفر می کنند، اقامت در خانه ها را به هتل ها ترجیح 
می دهند. او افزود: بیشــتر پروازها به مقصد نجف برگزار می شوند. بعد از اربعین 
هم بیشــتر پروازها به مقصد آنتالیا و گرجســتان انجام می شوند. تعداد پروازهای 
داخلــی به همین دلیل کاهش یافته اســت. این امر هتــل داران را مجبور کرده تا 

اتاق های خود را با تخفیفات بالا کرایه دهند.
صفا گفت: رئیس هواپیمایی کشوری تخصص کافی ندارد. بی تجربگی موجب 
شــده پروازهای چارتری لغو شــده و وضعیــت حمل ونقل هوایــی به این وضع 
دچار شــود. حمل ونقل هوایی تأثیر مســتقیمی بر روی گردشگری کیش بر جای 
می گذارد؛ چراکــه در حال حاضر تنها راه تردد به کیش حمل ونقل هوایی اســت. 
اگرچه می توان از بنادر نزدیک به کیش به این جزیره ســفر کرد اما زیرساخت های 

حمل ونقل دریایی هنوز کامل نیست.
 ضعف زیرساخت های شهری

با اینکه کاهش تعداد مســافران در کیش یک فاجعه اســت؛ حضور مسافران 
در تعداد بالا نیز دردســرآفرین است. زیرساخت های شهری جزیره به حدی ناقص 
است که به گفته کیشوندان برق کیش از گازوئیل تأمین می شود. در دوران برگزاری 
جــام جهانی فوتبال در قطر نیز بســیاری از فعالان گردشــگری معتقد بودند اگر 
توریست های زیادی به کیش سفر کنند به دلیل مشکلات تأسیسات شهری با مشکل 
مواجه می شــوند. به نظر می رسد کیش هم مانند دیگر حوزه های گردشگری تنها 

مرغ عزا و عروسی دولت ها بوده و هرگز توجه کافی به آن نداشته اند.

معاونان و همکاران اداره حقوقی کانون وکلای دادگستری مرکز در نامه ای که در اختیار 
روزنامه «شــرق» قرار دادند، به بررســی چالش جدید کانون وکلا درباره قدیمی ترین نهاد 

خصوصی ایران پرداختند. متن این نامه به شرح زیر است:
۱- در هنگامه ای که شــاهد گذراندن طرح ها و لوایح ناکارآمد، مغایر با قانون اساسی و 
سیاســت های کلی علیه نهاد مستقل وکالت دادگســتری نزد مراجع تصمیم گیر از یک سو 
و اخراج گسترده اســاتید دانشگاه از سوی دیگر هســتیم، رئیس هیئت مدیره محترم دوره 
سی و دو کانون وکلای دادگستری مرکز، در اقدامی شگفت انگیز، بدون اطلاع قبلی و رعایت 
حداقل پروتکل های حقوقی و اداری ناظر بر تحویل و تحول، مبادرت به تغییر ناگهانی رئیس 
اداره حقوقی در آســتانه ایام تعطیلی که امکان اعتراض وجود ندارد، نمود. همان گونه که 
قابل پیش بینی بود، این رویکرد، سبب بدبینی، تشویش، ناخشنودی و بهت زدگی همکاران و 

فعالین صنفی گردیده و بیش از پیش، موج نارضایتی و ناامیدی ایجاد کرده است.
۲- یکــی از پایه های حاکمیت قانــون، وجود نهادهای مدنی پویا، کارا و فعال اســت. 
نهادهایی مبتنی بر حاکمیت قانون، شایسته ســالاری، مســئولیت پذیری و رعایت حقوق و 
آزادی های فردی و جمعی و نیز لزوم بهره گیری از همه ســرمایه ها و جریانات فکری و نیز 
افروختن شــعله نقد و گفت وگو و هم اندیشی که زیربنای توسعه پایدار است و نیز تعاطی 

افکار و تضارب آرا که مراد و مطلوب و غایت وجودی آنهاســت و به حفظ ثبات و سلامت 
پیکره تشکیلاتی-سازمانی آن و نیز تنظیم روابط آن با درون و بیرون یاری می رساند.

۳- در شرایطی که همگان شاهد مجاهدت های بی وقفه ریاست و معاونین و همکاران 
محترم اداره حقوقی در راستای پیشبرد اهداف آن اداره نوپا و اعتلای کانون وکلا گاه تا پاسی 
از شــب بوده اند، تغییر ناگهانی، غیرشــفاف و بی دلیل رئیس آن اداره، تنها بســتری جهت 
تضعیف هرچه بیشتر ستون های خانه صنفی مان فراهم نموده و عرصه را بیش از پیش بر 

دلسوزان و آنان که دل در گرو این خانه قدیمی نهاده اند، تنگ می نماید.
۴- مســلما هدف و منظور از این نگاره، به کرسی نشستن مادام العمر هیچ کس بر هیچ 
صندلی نبوده و نیســت و چرخش تصدی گری خود از اصول اساســی و پایه ای دموکراسی 
و تضمین کننده موارد پیش گفته اســت لیکن در شرایطی که تمامی وظایف در این اداره به 
درستی و در مسیر خود پیش می رفته و تنها یک سال از پایان عمر هیئت مدیره محترم باقی 
مانده، تغییر رئیس محترم آن اداره که به حســن نیت و عِرق صنفی شهره هستند و جز در 
لوای حکومت قانون و منافع خانه صنفی انجام وظیفه نکردند، تصمیمی است که شاکله 

برنامه های جاری و مدنظر این اداره مهم کانون وکلا را از هم خواهد پاشید.
آیا جز این اســت که تغییر ناگهانی مدیری خدوم نتیجه ای جز اخراج جرئت و جسارت 

و ترویج بی عملی و ایجاد موج حرمان و ناامیدی که اکنون بیش از همیشــه بر جان خانه 
صنفی  ســایه افکنده اســت، خواهد داشت؟ و کیســت که نداند هر تغییر و تحولی آداب 
حرفــه ای، پروتکل اخلاقی و تشــریفاتی دارد و از آن مهم تر، دلیلی بــرای آن باید تا اذهان 
عمومی را قانع ســازد؟! اســتمرار این شــیوه نامرســوم و اصرار بر این مشی و روش غلط، 
موجب تحمیل هزینه های بیشــتر بر هویت جمعی خواهد داشــت و دست بدخواهان را 
در ایــن خلأها و کنش و واکنش های غیراصولی برای دســت یازیدن به خانه صنفی هرچه 

بیشتر باز می گذارد.
۵- در این دوره نه چندان کوتاه با ریاســت محترم جناب وکیل محمد شیوایی، از تعداد 
زیادی از پرونده های له یا به ندرت علیه کانون وکلا دفاع شــد و همکاران زیادی به واسطه 
عملکرد حرفه ای و رفتار دوستانه ریاست و معاونین محترم آن اداره با آن همکاری نمودند 
که لزوما با دستورالعمل ســازمانی دستیابی به این جمع صمیمانه و چنین همدلی میسر 
نبود و اگر چنین ســلوک و منش دوستانه و حرفه ای نبود، بسیاری از ایشان حاضر به ادامه 
آن و انجام این وظیفه و افتخار خطیر نبوده و نیستند و چه بسا تکلیف ادامه همکاری با آن 

اداره برای ایشان با شرایط جدید مصداق تکلیف مالایطاق است.
۶- با عنایت به افول گســترده تصمیمات در دوره هیئت مدیره کنونی و انحطاط فضایی 

که در آن به ســر می بریم که دیگــر، نظر اکثریت وکلا، مورد مراجعه قرار نمی گیرد، ســایر 
همکاران خدمتگذار در ایــن اداره بیش از آنکه دغدغه تغییر یا حفظ مقام یا جایگاهی در 
آن داشــته  باشند، آن را یک آسیب و خســران فرهنگی، حقوقی و صنفی برای موکل خود 
می پندارند که همانا کانون معزز وکلای دادگســتری مرکز می باشد. لذا با عنایت به وظیفه 
ذاتی و اخلاقی وکالت که همانا اتخاذ تصمیم درســت به نفع موکل به صورت مســتقل و 
به دور از هرگونه هیجان زدگی یا حاشیه سازی یا سیاه نمایی یا سیاست پیشگی است، ضمن 
تذکر صریح و گوشزد نمودن قواعد اخلاقی عزل و نصب و همچنین تأکید بر ضرورت اعلام 
روشــن و بی پرده و به موقع خطرات چنین تصمیماتــی به نمایندگان خود در طبقه چهارم 
کانون وکلای دادگستری مرکز، این روند قهقرایی را برنتابیده و انفعال صنفی را شأن وکالت 
ندانســته و بدین وسیله با کمال تأسف و ناخشــنودی از این همکاری مغتنم کناره گرفته و 

مراتب استعفای خویش را اعلام می نماییم.
۵- بدیهی اســت که موکل، «کانون وکلای دادگســتری مرکز» می باشد که با عنایت به 
اســتعفای تمامی همکاران در پرونده های مطروحه و جاری آن اداره، هیئت مدیره محترم 
مطابق ماده ۳۹ قانون آیین دادرسی مدنی تکلیف به تعیین وکیل جدید و معرفی ایشان به 

مراجع قضائی مربوطه را دارد.

استقبال دستگاه های دولتی
از واکسن وارداتی

شرق:  واکســن آنفلوانزای فلوگارد تولید داخل که ایران بعد از 
آمریکا دومین تولید کننده این واکسن نو ترکیب است، با بی مهری 
دستگاه های دولتی روبه رو اســت. انیستیتو پاستور، هلال احمر 

تمایلی به خرید واکسن ایرانی ندارند.
طبق قانون حداکثر حمایــت از تولید داخلی که خرداد ۹۸ 
در مجلس شورای اســلامی به تصویب رسید، واردات و صدور 
مجوز برای واردات هرگونه کالا که مشــابه آن در داخل کشــور 
تولید می شــود ممنوع اســت اما گویا این قوانیــن در برخی از 

دستگاه ها لزوم اجرائی نداشته .
از همین رو گفت وگویی داشــتیم با دکتــر قبادی، مدیرعامل 
شرکت نیواد تولید کننده واکســن آنفلوانزای نو ترکیب فلوگارد . 
دکتر قبــادی، مدیر عامل شــرکت نیواد فارمــد و عضو انجمن 
بیوتکنولوژی دارویی ایران گفت : واکسن آنفلوانزای تولید داخل 
به نام تجاری فلوگارد، واکســنی چهار ظرفیتی اســت که از سه 
ســال پیش با تأییدیه وزارت بهداشت وارد بازار شد که با توجه 
به نوع تکنولوژی ساخت این واکسن ایران بعد از آمریکا دومین 

تولید کننده واکسن انفلوانزای نوترکیب در دنیاست.
قبادی افزود: متأســفانه به دلیل واردات واکسن آنفلوانزای 
خارجــی این واکســن با بی اقبالی روبه رو شــده و در دو ســال 
گذشــته به دلیل واردات، حدود ۳۰۰ میلیارد تومان خسارت به 
واســطه امحای این واکسن ها بر شــرکت تولیدکننده وارد شده 

است.
قبادی گفت: میــزان نیاز تولید داخل حــدود دوهزارو ۵۰۰ 
دُز اســت که در حال حاضر هزار دز واکسن داخلی تولیدشده در 
انبار نگهداری می شــود که وزارت بهداشــت برای امسال تنها 

یک چهارم این میزان را خریداری کرده است.
عدم حمایت ها موجب خسارت زیادی به شرکت تولید کننده 
شــده اســت و متأســفانه در مراکزی مانند انیســتیتو پاستور، 
هلال احمــر و انجمن بیمــاران خاص خبری از واکســن ایرانی 
نیست و این مراکز واکســن های وارداتی را به مراجعه کنندگان 

توصیه می کنند.
وی ادامــه داد: میزان واردات واکســن آنفلوانزا امســال دو 
هــزار دز بوده که بــا توجه به واردات انجام شــده و عدم خرید 
ارگان های دولتی از واکســن داخل، این واکســن ها اقبالی برای 

فروش نخواهد داشت.

کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر در طرح رصد خود 
با ارزیابی معضلات موجود در پایتخت مطرح کرد

تهران و سه هزار چالش
ران
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